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Základní kámen byl položen 9.5.1959

Zasloužilí pracovníci
ze stavby KD



60. výročí otevření 
Kulturního domu v Šumicích

V letošním roce Kulturní dům v Šumicích „slaví“ 60. narozeniny. V 
článku připomenu dobu a okolnosti výstavby této obecní stavby. V 
archivu jsem našel několik dokumentů. Například první dispoziční 
studii (výkres půdorysu) od Stanislava Kubáně z roku 1956 s umístěním 
stavby KD vedle školy na č.p. 120. Investiční úkol z 13.02.1958 již uvažoval 
s umístěním stavby na pozemcích domu č.p. 34, bývalé zemědělské 
usedlosti s hostincem rodiny Tlachových. V té době již byla rodina 
Tlachova ze své usedlosti vystěhována a v záměru je uvedeno, že celý 
objekt vlastní čs. stát a správu vykonává MNV. Starostou byl v té době pan 
Jaroslav Šojdr. Součástí žádosti na Okresní národní výbor v Uherském 
Brodě byla jednoduchá projektová dokumentace, jako projektant je zde 
uveden „Kolektiv techniků při MNV Šumice“. Jako vedoucí skupiny je zde 
ve vpisku uveden J. Haluza, Šumice, stavební technik Pozemních staveb 
Gottwaldov. Projekce PS Gottwaldov vypracovala armovací výkresy. 
Hlavní sál je zastropen ocelovými příhradovými vazníky, ty také musel 
navrhnout statik. 

Významnou roli sehrál při projektování stavby šumický rodák, sochař 
a výtvarník Miloš Němec, žijící v Praze. Jeho nejvýraznější výtvarnou 
stopou jsou dva plastické reliéfy na fasádě KD. Je obdivuhodné, že plastiky 
vystavené povětrnostním podmínkám přežily 60 let na dešti a mrazu 
bez úhony. Miloš Němec se podílel také na návrzích interiéru a fasády. 
Zajímavý kazetový strop v sále včetně kuželových svítidel je unikátní a 
vymyká se běžnému standartu vesnických staveb. Řada návštěvníků naší 
obce se o autorství plastik zajímá.

V žádosti na „okres“ byl jako dodavatel stavby uveden: postaví MNV…v 
akci „Z“, plánovaný rozpočet 1 017 000 Kč. Dnes už mladá generace 
netuší, co znamenalo budovat stavbu v akci „Zet“. Znamenalo to stavět 
svépomocně, s velkým podílem odpracovaných brigádnických hodin 
všech občanů obce. Na vesnicích se svépomocně stavěly všechny veřejné 
budovy, kulturní domy, prodejny nebo hasičské zbrojnice. Stavbu 
zpravidla řídil brigádně o víkendech místní stavební technik nebo polír 
důchodce. Pro stavbu kulturního domu byla ustavena asi desetičlenná 
stavební skupina z řad důchodců zedníků a pomocníků včetně žen. 
Na každou sobotu byla připravena práce pro brigádníky. Svépomocný 
způsob výstavby obecních staveb zanikl po roce 1990. Poslední stavbou 
v Šumicích, realizovanou svépomocně, byla stavba místního kostela, 
dokončena v roce 2000. 

Na základním žulovém kameni KD je vysekáno datum 9.5.1959. Atmosféru 
toho dne nám v obecní kronice popisuje kronikář, zedník Ludvík Kubáň. 
Jeho styl, použitý jazyk a fráze nám docela pěkně dokreslují budovatelskou 
atmosféru ve společnosti 50. let. Podobně se psalo v dobovém stranickém 
tisku, kde kronikář pravděpodobně nasával nejenom literární styl. Celá 
kronika 1951-1965 je dostupná na obecním webu nebo v místní knihovně. 
Citace z kroniky:   

„Devátý květen, státní svátek Den Vítězství. Čtrnácté výročí Osvobození 
naší vlasti slavnou Rudou armádou. Tento den oslavili naši občané letos 
dvojnásobně. Dopoledne 80 občanů nastoupilo do práce na stavbu. 
Pracovalo se s nevšedním nadšením při výkopech, betonování základů a ve 
zdivu. Všude radostná nálada. Proč taky by neměla být? Začínáme stavět 

stánek, po kterém jsme toužili padesát let. Osvobozená, socialismus budující 
vlast nám dopřála splnění dlouholeté touhy. Předmnichovská republika 
neměla zájem o tom, jak kulturně žije venkovský člověk?.... Dnes je tomu 
docela jinak. Lid je vládnoucí moci ve státě. Proto se stala každá práce 
radostnou, také práce na stavbě našeho kulturního domu. Dnes dopoledne 
v práci, odpoledne na slavnosti kladení základního kamene. Krásný den 
májový. Sluníčko mile hřeje, láká ven mladé i staré … „  

Kronikář také popisuje uložení pamětní listiny ve skleněné schránce do 
niky základního kamene a zápis končí, citace:

„ …s. Josef Zeťka a Cyril Bublík, společně usazují kámen na určené místo, 
tam, kde ho milý čtenáři vídáš. Hudba hraje a lid zpívá Píseň práce…“

Nakonec trvaly stavební práce přesně tři roky. Stavbu vedl brigádnicky 
stavbyvedoucí Pozemních staveb Stanislav Kubáň s polírem důchodcem, 
kronikářem Ludvíkem Kubáněm. Na stavbě se postupně vystřídali 
snad všichni šumičtí řemeslníci a technici. Jejich jména a profese jsou 
uvedena v kronice. 

Po počátečním nadšení, kdy bylo v roce 1959 odpracováno 7500 
brigádnických hodin, nastal zákonitý útlum. V roce 1960 jenom 3160 
brigádnických hodin. Pokles docházky brigádníků kronikář a polír Ludvík 
Kubáň v kronice silně kritizuje a burcuje veřejnost k větší iniciativě. V 
roce 1961 bylo odpracováno 4100 hodin a stavba ještě dokončena nebyla. 
V duchu doby byl stanoven termín dokončení stavby ke Dni vítězství 9. 
května. Otevření se naplánovalo na den 8. května 1962. Stanovený termín 
musel být dodržen, takovému závazku se v minulosti říkalo „stranický 
úkol“, neboli priorita té nejvyšší úrovně. Poslední dny dokončovacích 
prací byly doslova dramatem. Čtěte, prosím, zápis z kroniky, jaké to byly 
pro všechny budovatele nervy:

„… Dali jsme si loni šibeniční termín. Stane se zázrak, když se nám podaří 
termín splnit! … den za dnem utíká jako voda v řece a je konec měsíce dubna. 
Zbývá nám sedm dní do termínu a práce ještě mnoho. Jediná záchrana 
budou dva dny pracovního volna, to je pondělí 30. dubna a 1. máj. Rada 
MNV a výbor vesnické organisace KSČ, obrátili se k nadřízeným orgánům se 
žádosti, aby pro naše občany byla učiněna výjimka a nemuseli se májových 
oslav se závody účastniti.

Nadřízené orgány tuto žádost vzaly na vědomí a dne 30. dubna nastoupilo 
do práce dopoledne 127, odpoledne 186 občanů. ….. Pracovní týden začínal 
dne 2. května a končí 7. května ve 12 hodin. Úterý 8. května a středa 9. 
května, jsou dny pracovního klidu. Tedy dne 7. května nastoupilo dopoledne 
137 a odpoledne 228 občanů do práce a k tomu školní mládež starších 
ročníku i s učitelským sborem. Uvnitř budovy jeden řemeslník poháněl 
druhého a všichni za jedním cílem: ti venku i ti uvnitř, mají stejné heslo: 
Dnes připravit všecko tak, aby zítra byl slavný den pro naši obec.

O desáté hodině (dvacátédruhé) večér, zkouší se na nové, napastované 
parketové podlaze Moravská beseda, za doprovodu dechové hudby Osvětové 
besedy. Je 24 hodin, půlnoc, jdeme spát. Od rána od 6 hodiny, bolí hlava i 
nohy. Ale v srdci je radost. Termín je dodržen!
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Finále.

Časně ráno, osmého května. Tichou vesnicí zní řízné pochody dechové 
hudby: „Vstávaj milá hore, už sa rozednívá“! Ano, vstávajte všeci, mladí aj 
staří, připravujte sa na slavný den! …“

Všechno se stihlo, protože víme, že kulturní dům byl 8. května 1962 
slavnostně otevřen. V následujících šedesáti letech byl objekt nejenom 
dobře udržován, ale byly provedeny různé opravy, elektroinstalace, 
střechy, nové ústřední vytápění, přístavba sociálního zařízení apod. 
Provedené stavební úpravy stavbu nijak nepoškodily, a tak se šedesátiletý 
šumický kulturní dům pomalu stává čitelnou stavební památkou, která 
rezonuje s dobou svého vzniku. A to je jedno z poznávacích znamení 
dobré architektury.

60. narozeniny našeho kulturního domu si připomeneme v sobotu 30. 
dubna kulturním vystoupením. Ve vestibulu KD bude připravena výstava 
fotografií z výstavby KD, pro návštěvníky bude připraveno občerstvení. 
Kulturní dům bude otevřen od 17:00 hodin. Od 18:00 hodin budou hrát k 
tanci a k poslechu oblíbení MUDRlanti, ve večerním programu  vystoupí 
na podiu populární zpěvák Standa Hložek, rodák z nedalekého Hulína. 
Vstupné na vystoupení je dobrovolné, výtěžek věnujeme rodině s dětmi z 
Ukrajiny, která našla azyl v Šumicích.

Srdečně Vás zveme na oslavu dobré práce našich řemeslníků a techniků. 

 Josef Jančář, starosta obce 
Václav Marek, místostarosta obce

Dopravní přestupky
PARKOVÁNÍ 
Psát o tom, kolik je v Šumicích osobních 
automobilů a kolik rodin vlastní více jak jedno 
auto, je zbytečné. To vidíme a trend klesat 
nebude. Parkuje se nejenom na ulicích a 
parkovištích, ale také na chodnících a zelených 
plochách. Bohužel. To, co si žádný řidič nedovolí 
při parkování ve městě s městskou policií, to si 
klidně dovolí ve vesnici, kde na vymáhání pokut 
ve správním řízení nejsou obce zařízené. 
Přestupková řízení všeho druhu řeší za Obec 
Šumice smluvně Město Uherský Brod za úplatu 
1350 Kč/jednání. Takový náklad pokuta za 
parkování neumoří. 
Pokud řidič parkuje na ulici s obousměrným 
provozem, musí dle vyhlášky být vedle něho 
volné dva jízdní pruhy, neboli 5,50 m. To není 
v Šumicích nikde možné. Parkovat se ale někde 
musí, to chápeme všichni. Nastupuje tedy tichá 
tolerance „přípustného způsobu parkování“ 
ze strany obecního úřadu, který je ze zákona 
správním úřadem na místních komunikacích. 
Takovou toleranci ale neuznává policie, 
pokud je k některému případu nesprávného 
způsobu parkování přizvána. De jure, takové 
způsoby parkování nemůže přehlížet ani OÚ. 
Co obecní úřad netoleruje v žádném případě, 
je bezohledné parkování automobilů na 
chodnících. Za největší bezohlednost řidičů 
považuji parkování automobilů napříč na 
chodnících kolem průtahu krajské silnice 
II/495. Takto zaparkovaná auta se opakovaně 
vyskytují u stejných domů a chodce doslova 

vyhání pod kola aut do silnice. Opakovaně 
žádám bojkovskou státní policii o pokutování 
takového nehorázného parkování, protože 
ze zkušenosti vím, že pohovor s viníkem 
nestačí. Také žádám všechny řidiče parkující 
na chodnících pro chodce, aby tak nečinili a 
chovali se normálně. Jestli považují parkovat 
na chodníku za normální, ať tak parkují i v 
Uherském Brodě.
Obec Šumice zadala u projektanta vypracování 
aktualizace pasportu místních komunikací a 
jejich dopravního značení. Nabízí se možnost 
zavést do některých ulic jednosměrný provoz. 
Právě z důvodu legální možnosti parkování na 
ulici. Také se nabízí otázka, jak jednosměrný 
provoz přijme motoristická veřejnost a hlavně, 
jak ho bude dodržovat. Zakázat lze cokoliv, bez 
kontroly a vymáhání práva ale zákazy ztrácí 
smysl.

CYKLOSTEZKA
Níže uvedeným textem reaguji na stížnost 
skupiny cyklistů z Uherského Brodu na 
provoz cyklostezky Újezdec-Šumice, kde se 
tato skupina cítí být chováním necyklistů 
ohrožena na bezpečnosti. Skupina žádala o 
uveřejnění celé výzvy ve Zpravodaji. Ve zkratce 
se jedná o žádost na změnu chování všech 
uživatelů cyklostezky (kromě cyklistů), kteří 
při chůzi zabírají celou šířku cyklostezky a 
tím ohrožují cyklisty. Vyzývám proto všechny 
účastníky cyklostezky ke slušnému, vzájemně 
ohleduplnému chování a respektování 

skutečnosti, že nejste na cyklostezce sami. 
Skupina cyklistů z Uherského Brodu také 
argumentuje, že cyklostezka je určena primárně 
pro cyklisty (viz dopravní značka C8a). To je 
podle dopravní značky pravda, i když realita je 
jiná. Cyklostezky jsou budovány z dotací EU a 
z prostředků obcí pro všechny účastníky mimo 
motorová vozidla. Pokud je šířka cyklostezky 
užší než 3,2 m, nelze zde dle technické vyhlášky 
vyprojektovat a legalizovat smíšenou stezku 
pro chodce a cyklisty (dopravní značka C9a). 
A tak tu máme v ČR hustou síť cyklostezek, po 
kterých se kromě cyklistů pohybují chodci se 
psy, běžci, bruslaři, lyžaři běžkaři a další včetně 
invalidních vozítek. Nikdo je na cyklostezce 
nepokutuje. Vypíchnout z takové široké škály 
uživatelů cyklisty jako privilegovanou skupinu, 
kteří mají při jízdě absolutní přednost, nelze. 
Ani na základě dopravní značky C8a. Dovede si 
to někdo představit? Úsek cyklostezky Šumice-
Újezdec je navíc široký jenom 230 cm. Z důvodů 
majetkoprávních nemohla být cyklostezka 
širší. Nyní, v rámci komplexních pozemkových 
úprav, získá Obec Šumice pozemek pro možné 
rozšíření cyklostezky. Vzhledem k příčnému 
profilu terénu (souběh železnice) nad dolním 
splavem a k existenci geologicky svážného 
území, bude ale rozšíření cyklostezky směrem 
do svahu velkým technickým problémem. 
Neboli velmi nákladným.

Josef Jančář
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Stavíme cyklostezku, kabiny TJ 
a připravujeme VÁLKOVO

Očekávaná stavby cyklostezky ze Šumic do Rudic byla zahájena  
21. března 2022. Investorem stavby jsou obce Šumice a Rudice, náklady 
si dělíme přibližně 50:50, dle skutečnosti. Celkový náklad je 11 mil. Kč, 
stavba je dotována Státním fondem dopravní infrastruktury částkou 
za uznatelné náklady 5,2 mil. Kč. Dotace se nevztahuje na neuznatelné 
náklady, na polní cestu Šumice a účelovou komunikaci Rudice. To jsou ty 
části cyklotrasy, které mají širší využití. 
Projektantem stavby je K-Projekt Kročil s.r.o. Luhačovice, projektant 
Ing. Marek Lukács. Zhotovitelem stavby je společnost SILNICE.CZ s.r.o. 
se sídlem Červený dvůr 918/7, Pod Cvilinem, 794 01 Krnov, vedoucím 
stavby je Ing. Petr Olivík, stavbyvedoucím Jiří Hajda. Stavební dozor 
vykonává IS Projekt Uh. Brod, Ing. Hynek Sušil.
Celá cyklotrasa je dlouhá 1700 m. Z toho od Šumic:
• polní cesta Šumice, začátek odkalovací rybník, beton, š. 4,00 m, dl. 

100 m
• cyklostezka Šumice, beton, š. 2,50 m, dl. 650 m
• cyklostezka Rudice, beton, š. 2,50 m, dl. 800 m
• účelová komunikace Rudice, AB, š. 3,50 m, dl. 150 m
Po získání dotace bude plnění z obecního rozpočtu části Šumice  
3,1 mil. Kč. Termín dokončení cyklostezky je dle smlouvy do 30.06.2022.

Stavba KABINY TJ – UZAVŘENÍ TERASY

Stavba byla zahájena v únoru 2022 a termín dokončení je do 31.05.2022.
Účelem stavby je uzavření stávající terasy kabin TJ, vznikne zde uzavřená 
chodba, která propojí kabiny bez sociálního zařízení se sprchami 
(mládežnické kabiny). Součástí projektu je nová ochranná síť a oprava 
fasády kabin, nové chodníky.
Investorem stavby je Obec Šumice. Žádost na dotaci od Národní sportovní 
agentury ve výši 800 000 Kč zatím nebyla vyřízena. Je to nároková dotace.
Projektantem stavby je Ing. arch. Martin Velecký, Šumice.
Zhotovitelem stavby je SV – Stav, s.r.o.se sídlem Bílovice 550, PSČ 687 12 
Jednatel Ing. Alois Slováček, stavbyvedoucí Jiří Gajdošík
Celkové náklady stavby jsou 1.974.177 Kč vč. DPH.

STAVBA DEMOLICE RD čp.191 a čp.247
Demolice dvou RD souvisí s přípravou staveniště na výstavbu 9 b.j. 
BYDLENÍ PRO SENIORY - VÁLKOVO. 
Demolice domů včetně odvozu sutí byla provedena v lednu-únoru 2022. 
Zhotovitelem stavby byla společnost SV – Stav, s.r.o., se sídlem Bílovice 
550, PSČ 687 12.
Rozpočtové náklady celé demolice včetně poplatků za uložení sutí jsou 
1.185.385 Kč vč. DPH, dotace MMR byla přiznána ve výši 950.000 Kč.

Stavba LOKALITA VÁLKOVO – INŽENÝRSKÉ SÍTĚ
Předmětem projektu je realizace technické vybavenosti území určeného 
pro bydlení v Šumicích v lokalitě Válkovo. Projekt tvoří zpevněné plochy 
vč. navržení nových inženýrských sítí. Celá lokalita je napojena na 
silnici II/495. V lokalitě VÁLKOVO je 5 parcel určených pro individuální 
výstavbu řadových rodinných domků (každá parcela 900 m2) a také zde 
bude realizována výstavba 9 b.j. seniorského bydlení. Vytápění 9 b.j. bude 
tepelným čerpadlem.  
Budou zde vybudovány následující inženýrské sítě: komunikace, 
parkoviště, kanalizace, vodovod, veřejné osvětlení, kabelová televize a 
plynovod. Rozvody elektrické distribuční sítě provedla na své náklady 
společnost E.ON a.s.
Celkové náklady stavby jsou 6.509.484 K4 vč. DPH, požádali jsme MMR o 
dotaci 900.000 Kč, zatím nerozhodnuto. Náklady budou z části umořeny 
prodejem pěti stavebních parcel.
Zhotovitelem stavby je společnost TUFÍR, spol. s r.o., se sídlem Na 
Drahách 881, 686 04 Kunovice, zastoupená Ing. Lubomírem Šlosarem, 
jednatelem.
Realizace stavby květen-srpen 2022. 

Josef Jančář, starosta



Neznámý PACHATEL JE ZNÁMÝ
U neobjasněných trestních činů a přestupků je spis ukončen 
konstatováním, že pachatel je neznámý.
V Šumicích můžeme za takový pomníček považovat případ lámání a 
ničení ovocných stromků, převážně trnek. Stovky stromků byly lámány 
po desítky let, aniž byl pachatel objeven. Velká časová prodleva nahrávala 
spekulaci, že se může jednat o dva pachatele, kteří se možná ani neznali. 
Při jednom z posledních vandalských činů v roce 2003 bylo v neoploceném 
sadu za hřbitovem polámáno nebo jinak poškozeno 40 mladých trnek a 
durancií. Po nějakém čase lámání mladých stromků ustalo.   Skutečností 
také je, že jeden z podezřelých vandalů, který nebydlel v Šumicích, 
zemřel.
Druhým případem vandalství, které už trvá minimálně 10 let, je pravidelné 
rozhazování odpadků na pravém břehu Olšavy v prostoru železniční 
zastávky. Jednalo se většinou o papírové, plastové a kovové obaly 
potravin, ale také zbytky potravin a obaly léků. Na základě specifičnosti 
odpadků byla vyloučena mládež čekající na vlak. Bývalý starosta Josef 
Bartoš psal v roce 2013 na Správu železniční dopravní cesty s podezřením 
na personál vlakových souprav. Některé odpadky byly v jiném obalu spolu 

6 Šumický zpravodaj 1/2022

s kamenem, to nahrávalo teorii, že odpadky jsou vrhány z vlaku. Já jsem 
poslal postupně na Správu železnic dva dopisy s fotografiemi odpadků 
i s žádostí o zjištění původce. V roce 2020, při stavbě nové železniční 
zastávky, vlaky nejezdily a odpadky se začaly objevovat na jiném místě, 
mezi lávkou a mostem. Personál vlakových souprav mohl být definitivně 
vyloučen z okruhu podezřelých. 
V březnu tohoto roku jsme na dané místo umístili fotopast a opakovaně 
jsme i prostřednictvím videonahrávky ztotožnili pachatele, který prochází 
Šumicemi. Pravidelně ve 3:30 hodin vyhazuje odpadky na stejném místě 
a pokračuje dál směrem na Uherský Brod. Pěšky. Barevná fotografie 
pořízena v Uherském Brodě ve stejný den nám ke ztotožnění pachatele 
velmi pomohla. Jedná se o nemocného, asi sedmdesátiletého muže, který 
nebydlí v Šumicích. Jeho osobu ani motivy nemá význam dále rozebírat. 
Při projednávání přestupku na OÚ se pachatel čestným prohlášením 
písemně zavázal, že „přestane páchat jakékoliv přestupky na území obce 
Šumice, typu rozhazování odpadků nebo pomazání laviček u cyklostezky 
psími exkrementy apod.“ Uvidíme.

Josef Jančář

Odpadové hospodářství v číslech
Od prvního ledna letošního roku došlo ke zvýšení poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství na 600 Kč na osobu za kalendářní rok. 
Protože se objevují dotazy spoluobčanů, proč došlo ke zvýšení poplatku, 
nabízíme pro vysvětlení následující článek.

Hlavní příčinou zvýšení poplatku je neustále se zvyšující cena za 
ukládání odpadu na skládce. Částku za uložení odpadu si určuje každá 
firma provozující skládku sama, výše rekultivační rezervy je stanovena 
zákonem, velkou roli hraje poplatek ze zákona a limit vyprodukovaného 
odpadu na občana. Poplatek ze zákona za uložení odpadu na skládce, 
který je momentálně ve výši 500 Kč, se do roku 2030 může zvednout 
až na 1 850 Kč za tunu odpadu. Cílem tohoto zvýšení je omezit 
produkci komunálního odpadu, resp. zvýšit podíl odpadu tříděného. 
Pokud obyvatelé jednotlivých obcí dokážou vytřídit určité procento 
komunálního odpadu (v roce 2019 to bylo 35 %, v roce 2027 to má být až 
75 % odpadu), sníží se cena za uložení jedné tuny zbytného komunálního 
odpadu na mnohem nižší částku v řádu stokorun. 

Co to znamená pro naši obec? V letošním roce obec zaplatí za uložení  
1 tuny směsného komunálního odpadu na skládku 1 205 Kč bez DPH, za 

1 tunu objemného odpadu ze sběrného dvora 1 255 Kč bez DPH. Limit 
pro ukládání směsného komunálního a objemného odpadu je 190 kg na 
občana. Příští rok se limit sníží na 180 kg na osobu a následně každý rok 
o 10 kg až do roku 2030. Pokud tedy v letošním roce překročíme za obec 
limit 190 kg na občana, zvýší se poplatek ze zákona za skládkování na 900 
Kč za jednu tunu. Od ledna do března letošního roku vyprodukoval každý 
občan naší obce v průměru již 58 kg směsného a objemného odpadu. 
Podle propočtů přesáhneme letošní limit nejspíše už během září a cena 
za uložení směsného komunálního odpadu se tak zvýší na 1 605 Kč bez 
DPH za uložení směsného komunálního a 1 655 Kč bez DPH za uložení  
1 tuny objemného odpadu.

V minulém roce vyprodukoval každý občan (včetně dětí) v průměru 265 
kg směsného komunálního a objemného odpadu. Každý měsíc jsme 
dohromady vyprodukovali více než 35 tun odpadu! Za rok 2021 činily 
náklady spojené s vývozem nádob cca 813 000 Kč. Za vývoz objemného 
odpadu ze sběrného dvora jsme zaplatili cca 826 000 Kč, za odvoz 
tříděného odpadu ze sběrného dvora jsme uhradili 563 000 Kč, celkem 
více jak 2 200 000 Kč. Za odkup tříděného odpadu obec získala do svého 
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rozpočtu cca 410 000 Kč.

Celkové náklady za vývoz veškerého, i vytříděného, odpadu na jednoho 
občana tak činí průměrně asi 1 100 Kč za rok, obec tedy i po zvýšení 
poplatku doplácí za každého občana asi 500 Kč.

Co může udělat každý z nás, abychom v obci udrželi ceny za svoz a 
skládkování odpadu co možná nejníže? Snažme se v maximální možné 
míře třídit (plasty, sklo, papír, …), aby toho v popelnicích na komunální 
odpad skončilo co nejméně (a pouze to, co tam skutečně patří). Naše obec 
se v minulém roce umístila na prvním místě ve třídění odpadu v kategorii 

obcí od 1 501 do 15 000 obyvatel. Za tento skvělý výsledek jsme získali 
odměnu ve výši 30 000 Kč. Snažme se v tomto společném úsilí nepolevit.  

Dalším způsobem, jak můžeme pomoci, je zvážit, kolik odpadu odevzdáme 
na obecní sběrný dvůr. Často se stává, že někteří spoluobčané provádějí 
rozsáhlé stavební (bourací) či úklidové práce, přičemž veškeré (a značně 
nadprůměrné) množství odpadu vyvezou na společný sběrný dvůr 
místo toho, aby si nechali přistavit vlastní kontejner. Obec tento odpad 
samozřejmě nechá vyvézt, cenu za odvoz a skládkování však následně 
zaplatí na poplatcích všichni občané bez rozdílu.
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Upozornění na ukládání uren 
s lidskými ostatky na místním hřbitově

Obec Šumice, provozovatel veřejného pohřebiště, upozorňuje na 
povinnost nájemce hrobového místa hlásit uložení urny se zpopelněnými 
lidskými ostatky do hrobů, urnových míst nebo kolumbária na místním 
hřbitově včetně předložení dokladu  - úmrtního listu nebo listu o 
prohlídce zemřelého.  
Proto žádáme všechny občany, kteří tak neučinili, aby tyto skutečnosti 
dodatečně nahlásili v kanceláři obecního úřadu a zemřelí tak byli 
dopsáni do hřbitovní knihy obce Šumice.

oú

Místní poplatky pro rok 2022
• odvoz odpadu - 600 Kč/osoba
• kabelová televize -  2400 Kč
• pes 100 Kč, další pes 150 Kč
Splatnost: 30.06.2022
Poplatky je možné zaplatit v hotovosti nebo platební kartou na pokladně obecního úřadu nebo bezhotovostním převodem na 
č.ú. 4722721/0100, VS uvádějte č.p. Při bezhotovostní platbě Vám bude štítek na popelnici vhozen do domovní poštovní schránky.
V případě, kdy užíváte velkou popelnici (240 l), musí být uhrazen poplatek za odpad ve výši min. 3000 Kč/domácnost.

oú

Nabídka pronájmu 
obecního pozemku

Obec Šumice nabízí k pronájmu pozemek o výměře cca 1322 m2  
v lokalitě Vinohrady. 

Bližší informace získáte v kanceláři obecního úřadu.
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Otevírací doba provozoven
Česká pošta
tel. 954 268 731

pondělí, středa  11.00 – 12.00 hod. 13.00 – 18.00 hod.

úterý, čtvrtek, pátek 8.00 – 12.00 hod. 13.00 – 15.00 hod.

 

Potraviny Jednota  

tel. 572 631 014

pondělí – pátek  7.00 – 17.30 hod.

sobota   6.30 – 10.00 hod.

Potraviny Hruška  

tel.  572 691 108

pondělí – pátek  7.00 – 17.00 hod.

sobota   6.30 – 10.00 hod.

Potraviny – Večerka LE 

tel. 774 261 999

pondělí - sobota  6.30 – 20.00 hod.

neděle   7.30 – 19.00 hod.

svátky   7.30 – 19.00 hod.

Sběrný dvůr
středa   14.00 – 17.00 hod.

sobota   9.00 – 12.00 hod.

Květinka Eva Bartošová
tel. 732 329 086 

Kadeřnictví Jitka Urbánková
tel. 732 871 158

Kadeřnictví Jarmila Vykydalová
tel. 732 707 056

Pedikúra, manikúra - Andrea Slivová
tel. 739 658 202

Kosmetika - Miroslava Velecká
tel. 603 348 685 

Kosmetika – Masáže, Klára a Marek Synčákovi 
tel. 725 717 429  

Zdravotnická
zařízení v Šumicích

MUDr. Jitka Hrončeková, všeobecná praktická lékařka
telefon: 572 691 713 nebo 728 302 789 

email: info@ordinace-sumice.cz

web: ordinace-sumice.cz

Odběry: 7.30 - 8.30 hod. kromě úterý. 

Před návštěvou ordinace je nutno se telefonicky objednat u sestry.

Stomatologie Šumice s.r.o., ordinace stomatologie  
a dentální hygieny, MUDr. Yveta Otaševičová
telefon: 572 691 522 nebo 733 527 677

email: otasevicova@seznam.cz

Lékárna Bánov s.r.o. - Hana Tamborová
provozovna Šumice

telefon: 572 692 040

email: lekarna.sumice@seznam.cz

 Ordinační hodiny

Pondělí 7.30 - 14.00 hod.

Úterý 12.00 - 18.00 hod.

Středa 7.30 - 13.30 hod.

Čtvrtek 7.30 - 13.30. hod.

Pátek 7.30 - 13.00 hod.

 Ordinační hodiny

Pondělí 7.30 - 15.00 hod.

Úterý 10.00 - 17.00 hod.

Středa 7.30 - 15.00 hod.

Čtvrtek 10.00 - 17.00 hod.

Pátek 7.00 - 13.00 hod.

  Provozní doba Polední přestávka

Pondělí 8.00 - 16.00 hod. 12.30 - 13.00 hod.

Úterý 8.00 - 18.00 hod. 11.30 - 12.00 hod.  

Středa 8.00 - 16.00 hod. 12.30 - 13.00 hod. 

Čtvrtek 8.00 - 16.00 hod. 12.30 - 13.00 hod. 

Pátek 8.00 - 16.00 hod. 12.30 - 13.00 hod.
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Košt slivovice

Besedníci děkují za hojnou účast na 21. ročníku Koštu slivovice, kde jste mohli díky dárcům pálenek „okoštovat“ 152 vzorků slivovic a 14 vzorků z plodů 
ostatního letního ovoce. 

Gratulujeme ještě jednou vítězům koštu, jmenovitě panu Petru Brumovskému za 1. místo, panu Janu Kubáňovi za 2. místo a panu Jaroslavu Zahálkovi 
za 3. místo. V dražbě slivovic 3. místo vyneslo 1 700 Kč, druhé místo 4 200 Kč, a první místo naše „aukční síň“ vydražila za 10 000 Kč. Celou sumu z 
dražby tradičně darujeme na potřeby MŠ Šumice. 

Zároveň bychom rádi pozvali širokou veřejnost 30. dubna na Norkárnu na Slet čarodějnic a 14. května na hasičské hřiště na Gulášfest. Více informací 
o akcích a přihlášky na GulášFest naleznete na www.besednici.cz, nebo na telefonu 739 127 491 u pana Miličky.

Besedníci Šumice

Šumický 
GulášFest 
14. 5. 2022 
Více informací a 

prihlášky podávejte  
do 9. 5. 

na www.besednici.cz 
nebo u pana Miličky 

ˇ 

Tel: 739 127 491 

Porota 21. ročníku Koštu slivovice Šumice
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Tak jsme ji konečně vynesli
Koho? No přece Morenu, Mařenu, Moranu, ...  záleží na tom, v které 
oblasti jste a jak se jí tam říká. Je to figura zhotovená ze slámy a 
hadrů, s pomalovaným obličejem a na krku má korále z vyfouknutých 
(nebarevných) vajíček. Je připevněna na dřevěné tyči a za zpěvu mládeže 
vynášena ze vsi a vhozena do vody nebo spálena. Tento zvyk symbolizuje 
vyhánění zimy. 

A tak jsme vynesli Zimu a přinesli Jaro. Máme radost, že se nám to letos 
po dlouhých dvou letech povedlo.

Jelikož tu hodně strašilo a stále straší strašidlo jménem COVID. Díky němu 
odešla spousta dětí. Našly si zájmy individuální, které mohly prosazovat 
na rozdíl od těch skupinových. Po rozvolnění se ukázalo, kdo opravdu má 
zájem o folklor a chce pokračovat. Ze skupiny dětí před covidem zůstaly 
pouze 3. Zájem byl ze strany dětí i rodičů. A tak nezbývalo nic jiného, než 
znovu ,,začít“ u těch nejmenších.

Většina si myslí, že je to jen zábava. Ale opak je pravdou. Bohužel je to 
velká dřina a úsilí, které sebou nese učení se novým písním, textům, 
tanečním krokům, spolupráci s ostatními,... a to už se pak dětem nelíbí.

Ten, kdo své srdíčko folkloru otevře a obětuje svou píli a vytrvalost, 
dostane se mu odměny v podobě potlesku a uznání za zdařené vystoupení. 
A to pak krásně hřeje u srdce.

Těšíme se na Vás u některého z dalších vystoupení, protože bez diváků 
to prostě nejde.

Vaše Dřinky



MS ČČK INFORMUJE 
Ukrajina volá o pomoc

V současné době jsme všichni svědky válečného konfliktu na Ukrajině, 
který odsoudil celý svět. Ruská agrese překročila ukrajinské hranice 
dne 24.02.2022 a nastalo peklo na zemi. Nikdo nechápal zlovůli lidí, kteří 
ztratili, v dnešním století, úctu k lidskému životu. Tato děsivá, nesmyslná 
a brutální válka připravila lidi na Ukrajině o své domovy, a proto byli 
nuceni utíkat před válkou na západ k sousedním státům, kde hledali 
podporu a pomoc.
Dramatickou situaci na Ukrajině sledoval i náš Český červený kříž v 
Praze, který byl ve stálém kontaktu s Ukrajinským červeným křížem. 
Od začátku se připravovala pomoc ve formě zdravotnického materiálu 
a dalších prostředků pro Ukrajinský červený kříž a jen se čekalo na 
informace od ústředních orgánů. O každém postupu pomoci nás 
informovala pravidelně naše předsedkyně OS ČČK v Uherském Hradišti 
Jarmila Ulmanová. Hned jak byla povolena sbírka zdravotnického 
materiálu na pomoc Ukrajině, naše MS ČČK vyhlásila rozhlasem veřejnou 
sbírku zdravotnického materiálu v naší obci, kde bylo otevřeno sběrné 
místo v Pastoračním centru v termínu od 1. do 6. března v určené hodiny. 
Aktuální informace o požadované pomoci byly vyvěšeny na plakátech, 
kde byl uveden požadovaný zdravotnický materiál, ale i číslo sbírkového 
účtu a to 333999/2700, VS 1502, kam se mohla posílat i finanční pomoc. 
K této sbirce zdravotnického materiálu se vyhlásila i další sbírka „Na 
pomoc Ukrajině“ přes slovenskou organizaci pod názvem „Rada pre 
práva dieťaťa“, které se ujala naše členka Terezka Dokoupilová. Tato 
sbírka byla zaměřena pro rodiny s malými dětmi, které utíkaly před 
válkou. Upřednostňovaly se dětské pleny, kojenecké výživy, sunary, 
mýdla, náplasti, hygienické potřeby i toaletní potřeby a taky pastelky 
a omalovánky pro děti. Po celou dobu , téměř celý týden, obětavě 

přijímala a třídila všechen materiál přinesený od lidí naše členka Terezka 
Dokoupilová se svou rodinou. K ní se zapojily i další naše členky Maruška 
Hřibová, Lenka Koníčková i Jana Janíčková, všem patří velké poděkování. 
Tento přinesený materiál, určený pro rodiny s dětmi a darovaný od našich 
spoluobčanů byl expedován přes skautský oddíl do Zlína a pak následně 
na Ukrajinu. Můžeme se pochlubit, že se odváželo z naší sbírky určené 
pro tyto rodiny přes 50 velkých krabic požadovaného materiálu. Hned 
v pondělí 07.03.2022 bylo odvezeno na OS ČČK do Uh. Hradiště 7 krabic 
zdravotnického materiálu, vytříděného na sterilní gázy - kompresy 
čtverce, pak obinadla, náplasti polštářové i v cívce, gázové kompresy, 
trojcípé šátky, termofolie, desinfekce, zaškrcovadla, desinfekční gely 
a nakonec lékařské rukavice. Všechen tento zdravotnický materiál od 
všech MS ČČK byl hromadně  převezen do Zlína, pak následně do Prahy 
a odtud je zdravotnická vozidla převezla na Ukrajinu pro Ukrajinský 
červený kříž. Tato rychlá akce byla zvládnuta díky obětavým a štědrým 
lidem, kteří chtěli pomoci a taky celému týmu dopravců, kteří dopravili 
všechen tento pomocný materiál na místo určení. 
A na závěr chci poděkovat všem našim spoluobčanům, kteří se svorně 
zapojili do těchto materiálních i finančních sbírek, projevili solidaritu 
a nebyly jim lhostejné osudy lidí prchajících před válkou a tak dokázali 
pomoci zmírnit utrpení nevinných a bezbranných lidí hledajících pocit 
bezpečí pro své děti a pro své rodiny. Ještě jednou všem mnohokrát 
děkujeme.                                                 

Anna Kutnarová 
předsedkyně MS ČČK v Šumicích
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Květná neděle u Trchalíků
Po dvouleté pauze se na Květnou neděli odpoledne opět sešli malí a velcí 
na dvoře u Trchalíků.
Čekali na ně vrbové proutky, které jako vždy zajistil David Jančařík. Kam 
na ně chodí, je prý tajemství, ale byly zase kvalitní a výborné. Kluci, ale i 
holky, se pustili do pletení tatarů. Každý dle své libosti a umu ze třinácti 
či devíti proutků se snažil uplést ten nejlepší, jaký mu zkřehlé prsty 
dovolovaly. Komu to nešlo napoprvé, zkusil to znovu. Kdo potřeboval 
pomoci, pomoc byla na dosah. Počasí sice moc nepřálo, přes oběd 
poletoval sníh, pak se ale sluníčko ukázalo a tak počet návštěvníků byl 
velký. Každý, kdo chtěl, si odnášel svůj vlastně vyrobený tatar. Každý ho 
měl nejkrásnější.
Ve výminku u praskajících kamen, za stolem, na němž se zlatově smálo 
tradiční postní jídlo Boží milostě, předváděla svůj um paní Marie 
Vlčková. Malérečka kraslic, držitelka celé řady ocenění, prezentovala 
tradiční batikované a zelové kraslice. Kdo měl odvahu, mohl pod jejím 
dohledem zkusit svůj um.

Petr Janíček

Mobilní aplikace

Chcete být informováni o aktualitách z obecního webu www.sumice.
cz? Chcete mít k dispozici důležité informace z obce ve vašem chytrém 
telefonu?
Právě pro vás je určena naše mobilní aplikace – V OBRAZE.
Aplikace vám přináší přehled aktualit z webu naší obce, upozorní vás 
na nově vložené zprávy, hlášení místního rozhlasu, dozvíte se včas o 
pořádaných akcích, můžete si prohlédnout fotografie nebo dokumenty 
vyvěšené na úřední desce. Do aplikace se nemusíte registrovat, 
neposkytujete žádná osobní data.

Jaké informace v aplikaci najdete?
• hlášení místního rozhlasu
• pozvánky na kulturní a sportovní akce
• fotogalerie
• aktuality
• záznamy z úřední desky

Co k aktivaci aplikace potřebujete?
• mít chytrý telefon nebo tablet s operačním systémem Android či iOS
• přístup na internet
• místo v úložišti telefonu cca 13 MB

Jak si aplikaci stáhnout z Google Play nebo  
z App Store?
1. Ve vašem telefonu si otevřete aplikaci Obchod Play nebo App Store.
2. Do vyhledávacího okna zadejte název „V OBRAZE“.
3. Klikněte na Instalovat.
4. Po nainstalování klikněte na položku Otevřít (povolit oznámení).
5. Po otevření přidejte naši obec. Lze sledovat i více obcí a měst.
6. Po výběru obce se data z webu automaticky nahrají do aplikace.  

Aplikaci si můžete stáhnout pomocí odkazů, nebo QR kódů.

   
Více informací, například jak nastavit sledování naší obce v aplikaci 
najdete na www.aplikacevobraze.cz.
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Hasoňova chalupa o Velikonocích
Kdo zašel o Velikonocích do Hasoňovy chalupy, nelitoval. Správcová 
chalupy a obecního muzea paní Jana Živnéřová připravila pro návštěvníky 
pěkný program. Zorganizovala plánované a odložené předvádění lidových 
řemesel - tvorbu figurek z kukuřičného šustí, zdobení vajíček a perníků, 
výrobu šperků, dekorací z drátků a korálků. Také jsme viděli, jak plete 
z vrbového proutí tatary pan košíkář. Výrobky byly prodejné. Šumické 
zdobičky perníků zastupovala paní Leonka Mošťková, Jana Živnéřová 
zase vyzdobila Hasoňovu chalupu vkusnou velikonoční dekorací.

Hasoňova chalupa i obecní muzeum budou opět veřejnosti zpřístupněny 
ve dnech 4. a 5. června 2022 od 9.00 do 17.00 hod., kdy proběhne již 
tradiční Víkend památkových domků, objektů lidového stavitelství a 
malých muzeí nejen na Slovácku.

oú
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Ohlédnutí za jarní výstavou
V neděli 20. března 2022 uspořádala paní Eva Bartošová jarní prodejní výstavu květin a dekorací na Hasoňově chalupě čp. 102. Výstava byla doplněna 
o ukázku výroby dřevěných výrobků, ochutnávku sladkých i netradičních pokrmů a tvoření pro děti.
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SDH Šumice informuje
Letošní rok zahájil náš sbor uspořádáním fašankového průvodu obcí, 
který měl být podle stanovené posloupnosti pořádán místním fotbalovým 
oddílem. Fotbalisté nám však nabídli, abychom letošní ročník pořádali 
my, protože jsme přišli o loňské pořadatelství na úkor pandemické 
situace. Za tuto nabídku i za jejich účast v průvodu bychom jim chtěli 
poděkovat. Poděkování patří taktéž i všem ostatním spoluobčanům, kteří 
se zapojili do fašankového veselí, ať už pomocí s pořádáním, maskováním 
maškar nebo přímo účastí v průvodu a to buď jako maska, nebo jako 
hudební doprovod. Celkem se do průvodu zapojilo asi 34 masek.
Každým rokem pořádá Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska výtvarnou 
soutěž Požární ochrana očima dětí. Do této soutěže se mohou zapojit 
všechny děti a mládež do 18 let. Hlavním tématem letošního ročníku 
byly živelné pohromy.  V naší obci se o povědomí této soutěže starají 
naši preventisté, kteří každým rokem zapojují do soutěže nejenom děti 
z hasičského kroužku, ale také děti z mateřské školy či základní školy. 
Pro mateřskou školu navíc pořádáme místní vyhodnocení v rámci jejich 
třídy, abychom děti více motivovali ve výtvarné činnosti. Děkujeme všem 
dětem, které se zapojily do letošního ročníku.
Týden po Velikonocích odstartuje závodní sezóna našim nejmladším 
členům. Na první závody vyrazí v sobotu 23. dubna do Ostrožské Lhoty. 

Další sobotu 30. dubna se závody uskuteční v naší obci. Půjde o 13. ročník 
soutěže zařazené do Velké ceny mladých hasičů okresu Uherské Hradiště. 
Závodit se bude tradičně v disciplínách štafeta dvojic a požární útok v 
kategoriích mladší a starší žáci. Dorostenci pak změří síly v disciplíně 
dvojboj. Soutěž odstartuje ve 13:00 hodin na hasičském hřišti a všichni 
jste srdečně zváni.
V neděli 15. května v 9:30 odslouží otec Ryšánek mši svatou za živé a 
zemřelé členy hasičského sboru.  Při této příležitosti nám také posvětí 
naši „novou“ cisternovou automobilovou stříkačku. 
V sobotu 16. července proběhne na hasičském hřišti další ročník 
Tradičního hasičského výletu. Připraveno bude opět zábavné odpoledne 
pro děti a večer pak program pro dospělé. K tanci a poslechu letos zahraje 
kapela JAGR Band z Velké nad Veličkou, která má ve svém repertoáru 
spoustu oblíbených českých, slovenských i zahraničních hitů napříč 
všemi hudebními žánry.
Veškeré podrobnější informace k plánovaným akcím naleznete vždy na 
našich webových stránkách nebo facebookovém profilu.

Za SDH Šumice 
Michal Uher
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Sociální komise při OÚ Šumice 
uspořádala 2. dubna 2022 besedu s důchodci 
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Vycházka žen 16.2.2022

STALO SE PŘED LÉTY … 
FILM LIMONÁDOVÝ JOE MĚL PREMIÉRU V ŠUMICÍCH

Tento populární film měl v roce 1964 jednu z premiér v nově otevřeném 
Kulturním domě v Šumicích s účastí herce Miloše Kopeckého, jednoho 
z hlavních představitelů. Film a následná beseda byly velmi očekávány 
širokou diváckou veřejností.

Miloš Kopecký přijel do Šumic taxíkem, velmi rychle z něho vystoupil, 
minul uvítací výbor a hbitě vběhl do vestibulu kulturního domu, aniž 
ho čekající veřejnost stihla uvidět. Odešel na malé občerstvení do 
jídelny nově otevřeného pohostinství, kde ho alespoň mohli zahlédnout 
štamgasti restaurace. Diváci se přesunuli do sálu, který byl i s balkonem 

zaplněn do posledního místečka. Kopecký se z pohostinství přes kuchyň 
a přes dvůr přesunul spolu s představiteli MNV bočními dveřmi do 
potemnělého sálu a usedl do první řady. Filmoví fanoušci se během 
projekce filmu skvěle bavili, stejně jak je tomu dodnes. Po skončení filmu 
následovala beseda s hercem. Odpovídal na různé otázky z natáčení i 
soukromého života. Některé položené otázky se mu moc nelíbily, hlavně 
ty, co se týkaly financí. Taky ho dost nahněvalo, že jeden z funkcionářů 
MNV ho oslovoval „Milošu sem, Milošu tam…“ Osočil se, že přece mu, 
známému herci, nebude kdejaký vesnický obejda tykat.

Večer pak následovala taneční zábava, na které se známý herec ukázal 
jako skvělý společník a taky vytancoval nejednu slečnu a paní. Přespal v 
Uh. Brodě v hotelu Javořina. Druhý den, ve společnosti funkcionářů MNV, 
strávil v Luhačovicích, kde také navštívil některé vyhlášené podniky, 
nejvíce se mu líbilo v klubu hotelu Alexandria. Tuto akci zorganizoval pan 
Jarda Jančář, který na ni rád zavzpomínal, u kterého taky známý herec 
povečeřel. I takové kulturní akce probíhaly v kulturním domě, od jehož 
otevření 9.5.2022 uplyne dlouhých 60 let.

Stanislav Ptáček
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Ženský sbor 
zazpíval v domově seniorů

Domov seniorů Nezdenice děkuje šumickému ženskému sboru za vystoupení v domově dne 31.03.2022.  Vystoupení se uživatelům domova moc líbilo, 
rádi si společně zazpívali a ženy dokázaly vytvořit velmi příjemnou atmosféru.
Velký dík patří ženám také za jejich pravidelné vystupování v zařízení.

Libuše Pipalová 
aktivizační prac. DS Nezdenice
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Stejně jako celé okolí, tak se i my všichni v MŠ těšíme z přicházejícího 
jara. Vystrojili jsme si „Morenu“ a společně ji hodili, za pokřiku „chytíme 
ťa za nohy, hodíme ťa do vody…“, do Olšavy. Zpátky jsme se vrátili už s 
„letečkem“ a přinesli jaro.

Každý den ve školce je plný her, tvoření a písniček. Býváme hodně venku, 
známe jarní květinky i všechny pohádkové postavičky, které jsou ve 
zvoničce nahoře u lesa. Víme, kdy Šumicemi projíždí osobní vlaky, často 
na ně máváme. 

I ti naši nejmenší ze třídy Kuřátek již znají dobře své paní učitelky a 
kamarády, mnozí jsou ve školce „jako doma“. Se staršími dětmi chodíme 
pravidelně cvičit do školní tělocvičny. 

A co nás ještě do konce školního roku čeká? 

Budeme chystat překvapení maminkám k jejich svátku. Nejstarší 
děti pojedou do Uherského Brodu do divadla a v červnu do Bojkovic 
na Pohádkové dopoledne. Společně oslavíme i Den dětí. Přijede nás 
navštívit nevidomá paní se svým vodicím pejskem. Předškoláky čeká na 
konci školního roku „pasování na školáky“ a snad nám bude počasí přát 
i na plánovanou Svatojánskou slavnost. 

Vaše Mateřská škola

Mateřská škola

Zápis dětí k předškolnímu vzdělávání od nového školního roku 2022-2023 se uskuteční ve dnech 2. – 13. května. Podrobné informace týkající 
se postupu zápisu jsou uvedeny na webových stránkách mateřské školy www.mssumice.cz nebo na stránkách obce Šumice www.sumice.cz. 
Zapisujeme děti, které nastoupí do mateřské školy v září 2022 nebo v průběhu školního roku. 

Jitka Velecká 
ředitelka MŠ

Zápis dětí do mateřské školy

Šumický zpravodaj 1/2022 21



Úspěch našich žáků 
v anglické olympiádě

Školní kolo
V lednu proběhla po dvouleté pauze na naší škole olympiáda v anglickém 
jazyce. Celkem se zúčastnilo 38 žáků z vyššího stupně a naprostá většina 
z nich byla výborně připravená. Výkony některých našich žáků byly 
excelentní, takže nás moc mrzí, že do okresního kola je možné poslat z 
každé kategorie pouze jednoho soutěžícího.

Výsledky školního kola:
Kategorie IA (6. a 7. třída):
• 1. místo: Kristýna Dudová (7. tř.)
• 2. místo Pavel Klauda (6. tř.)
• 3. místo: Pavel Bočáň (6. tř.)

Kategorie IIA (8. a 9. třída):
• 1. místo: Adam Vincenec (9. tř.)
• 2. místo: Petr Suchánek (9. tř.)
• 3. místo: Nicol Holubová (9. tř.)

Okresní kolo
V měsíci březnu se oba vítězové školního kola zúčastnili okresního kola 
anglické olympiády.
Podmínky byly náročné, protože celá soutěž, písemná i ústní část, 
probíhala online. Oba naši zástupci byli velmi úspěšní:
• V mladší kategorii se Kristýnka Dudová umístila na děleném 4. - 5. 

místě.
• Ve starší kategorii zabojoval Adam Vincenec a získal úžasné 2. místo.
V letošním školním roce se změnila pravidla soutěže a do krajského kola 
nepostupuje pouze vítěz starší kategorie, ale rovnou dva nejlepší. Držíme 
tedy Adamovi palce, aby nás v krajském kole ve Valašském Meziříčí dobře 
reprezentoval, a přejeme oběma spoustu dalších úspěchů nejenom v 
angličtině.

Pavlína Pappová, Adéla Šmídová

Žáci 6. a 7. třídy ZŠ na lyžařském kurzu  
v Malé Morávce v Jeseníkách ve dnech 23. – 28. ledna 2022
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Zpravodajství ze školní družiny
Zima za sebou už definitivně zavřela svá vrátka a děti se s ní ve školní družině rozloučily jak jinak, než tradičním karnevalem. Užily si zábavu při 
diskotéce či soutěžích a nechyběl ani oblíbený průvod masek chodbami školy. V posledních dnech byl pro mladší děti připraven projektový den 
týkající se bezpečnosti.

Komu se nelení, tomu se zelení, tak by mohl být další slogan činností v naší ŠD.

V obou odděleních se děti již pilně připravují na nadcházející svátky jara a mají plné ruce s tvořením krásných dekorací.

 

Krásné jarní dny plné pohody všem přejí děti a paní vychovatelky ŠD
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Šumičtí Sokoli vyhráli hokejovou ligu
Zdá se Vám nadpis jako bláznivý? Věřte mu, není to žádná „fejk new“.
Zatímco extraligový Zlín sestupuje do nižší soutěže, protože skončil v 
tabulce poslední, HC Šumičtí Sokoli svoji soutěž vyhráli. Není to sice 
extraliga, ale pro nás to má stejné kouzlo, jak kdyby byla.

Jak víte, hrajeme Valašskou Hokejovou Ligu (VHL) na zimním stadionu v 
Brumově-Bylnici. Tato liga má 3 výkonnostní skupiny – A, B a C. Skupina 
A je nejvyšší a hrají tam převážně bývalí hokejisti, Béčko je střední a 
Céčko logicky nejnižší. My jsme začínali před čtyřmi sezónami v Céčku. 
Druhou sezónu jsme skupinu C vyhráli a postoupili do skupiny B. Náš 
první ročník (2020/21) v této vyšší soutěži byl po šesti zápasech ukončen 
pandemií Covidu, takže až letos se odehrála celá sezóna. A v té bylo 
mužstvo HC Šumičtí Sokoli nejúspěšnější!!!

Možná jsme nebyli nejlepší čistě hokejovým umem, ale soupeře jsme 
často předčili nadšením, disciplinovaností a obětavostí. Kromě jednoho 
zápasu, kdy nám onemocněli najednou oba brankáři, jsme celou soutěž 
(27 zápasů) odehráli pouze s hráči, co máme od začátku na soupisce. To je 

v celé lize unikát. Potkala nás i nejrůznější zranění, vždycky jsme se však 
dokázali týmově zastoupit, nějak si poradit.

Velký dík patří všem hráčům za jejich přístup, není to jednoduché jít 
občas ve 23 hodin z ledu a druhý den ráno vstávat do práce (ono se totiž 
po zápase nedá jen tak hned usnout). Ale omluvenek bylo minimum, 
všichni něco pro úspěch obětovali. Stejně tak chceme poděkovat našim 
manželkám, dětem, přítelkyním či rodičům za trpělivost, podporu a 
toleranci.

Tak, jak Sokoli zvítězili na ledě, tak naši fanoušci zvítězili na tribunách. 
Zápasy našeho mužstva měly největší diváckou návštěvnost (měřeno 
oficiální statistikou). Díky Vám!

Jarní slunce teď z většiny ledu udělá vodu, takže i my náš pohyb na něm 
omezíme. Pofandíme na fotbale, potrénujeme na suchu, budeme se 
vyhřívat na sluníčku. Mějte hezké jaro.

Za tým HC Šumičtí Sokoli 
Petr Juřeník

zápasy výhry v - náj. remízy p - náj. prohry skóre body

1. HC Šumičtí Sokoli 27 17 2 0 1 7 177:122 56

2. HC Tarantule Nedašov 27 16 1 0 4 6 174:135 54

3. HC Drink Team 27 16 2 0 1 8 172:126 53

4. HC Bylnice 27 14 4 0 0 9 215:174 50

5. HC Bílí Orli 27 15 0 0 3 9 196:162 48

6. Tučňáci Horní Lideč 27 12 2 0 2 11 173:158 42

7. HK Laviny Záriečie 27 11 1 0 0 15 161:178 35

8. Thirsty Team 27 8 1 0 3 15 153:207 29

9. HC Vlachovice 27 8 1 0 1 17 125:177 27

10. AHC Bojkovice A 27 2 2 0 1 22 112:229 11

VHL - skupina B - 2021/2022
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Fotbal před velkými oslavami
Vážení sportovní přátelé, dovolte mi vás informovat o činnosti 
fotbalového oddílu, který, byť se může zdát, že v zimní přestávce jen 
odpočíval a relaxoval, ale opak je pravdou. V přestávce mezi sezónami 
jsme nikterak nezaháleli, jak fotbalově, tak i v zákulisí, neboť v letošním 
roce nás čeká velmi významný milník. 
Co se týká fotbalových záležitostí, tak u mužstva mužů ve spolupráci 
s trenérem Martinem Zichou se pro jarní část sezóny zajistily posily, 
kdy z SK Slopné k nám přestoupil brankař Lukáš Šlapal a ze stejného 
týmu Libor Žáček. Mužstvo v zimní přestávce absolvovalo soustředění 
v Luhačovicích a vzhledem k výborným tréninkovým podmínkám na 
tamním umělém hřišti, také předsezónní přípravu. Během soustředění 
a přípravy bylo odehráno několik utkání: TJ Šumice – Veselá 4:3, Horní 
Lideč 2:2, Brumov 4:5, Ořechov 6:1, Štítná nad Vláří 2:1, Lůžkovice 
2:7. Vedení fotbalového oddílu bude mít vždy snahu hráčům zajistit 
přiměřené podmínky a komfort k tomu, aby byli dostatečně fyzicky i 
psychicky připraveni. To se snad podařilo i v letošní zimní přípravě, kdy 
hodnocením budou podávané výkony v soutěži, o nichž se můžete sami 
přesvědčit v roli fanouška.   
U mužstva dorostu panují velké rozpaky, trénuje jen hrstka svědomitých 
hráčů, ačkoli nic tréninkovému procesu pod vedením Karla Koníčka 
nebrání. Hráči, kteří se tréninkového procesu neúčastní, dávají 
přednost jiným činnostem pro ně významnějším a pro vedení oddílu 
je to zklamáním. Ačkoli vedení klubu investuje do pubescentů nemalé 
finanční prostředky, nedostává se adekvátní odezvy. Je to velká škoda, 
neboť s tímto přístupem se nám nemůže nikdy podařit to, o co usilujeme 
a tím je postup zpět do Krajské soutěže dorostu, ze které jsme v roce 
2019 spadli. Bez tréninků se fotbal hrát jednoduše nedá a to ani okresní 
přebor. V této věkové kategorii vedení oddílu hledá způsoby řešení již 
dlouhodoběji, kdy změnu způsobu myšlení a nastavení jednotlivých 
hráčů v problematickém věku je v současné době nad jeho síly. Nicméně 
se nevzdáváme a pevně věříme, že přijde opět ročník hráčů, kteří budou 
fotbal brát vážněji, tak jako například v sezónách 2014-2016, kdy byl 
dorost na špici okresního přeboru a na těchto hráčích stavíme nyní v 
mužstvu dospělých. 
Ke kategorii žáků lze říci, že v zimní části sezóny nezaháleli, účastnili 
se jak udržovacích tréninků v hale, tak venkovních tréninků v předjaří 
tak, jak umožňovalo počasí. Díky tréninkovému procesu jsou hráči jak 
starších, tak i mladších žáků (tito budou doplňováni z přípravky) na 

jarní část sezóny dostatečně připraveni. Vzhledem k chladnému jaru 
však nemohlo být odehráno žádné přípravné utkání, což nás mrzí, 
nicméně nám již sezóna začala a k srovnání připravenosti již dochází v 
mistrovských zápasech. Obecně lze říci, že silný ročník 2008 je příslibem 
do budoucna v kategorii dorostu, potažmo mužstva dospělých, o čemž se 
můžete přesvědčit na našich zápasech, kdy podpora fanoušků i v tomto 
věku je zapotřebí.    
Kategorie přípravky funguje na velmi dobré úrovni, kdy tato se v zimní 
přípravě zúčastnila halového turnaje v Hluku, kde se starší přípravka 
umístila na 5. místě s nejlepším hráčem Viktorem Slačálkem a mladší na 
místě 6., nejlepší hráč Viktor Helbich. V daném případě o umístění vůbec 
nejde, podstatnější je skutečnost, že nejmenší děti fotbal baví a chtějí 
se hýbat, což v dnešní době začíná být pomalu zvláštnost. Na nejmenší 
děti klademe vysoký důraz, neboť z nich můžeme následně čerpat hráče 
pro další věkové kategorie. Je velmi dobře, že rodiče dětí si uvědomují, 
jak je pohyb pro jejich ratolesti důležitý, čehož důkazem je to, že máme 
rozdělenu přípravku na mladší a starší, což je příslibem pro budoucnost 
celého šumického fotbalu.  
Tak, jak jsem v úvodu nakousl, v letošním roce nás čekají významné 
oslavy 100 let šumického fotbalu, kdy program proběhne v neděli dne 
26.6.2022, hned týden po posledním mistrovském utkání mužů. Tak 
abychom Vás navnadili, odehrají se v daný den tři utkání, v ranních 
hodinách utkání našich starších žáků s 1. FC. Slovácko, po poledni 
naše přípravka s ČSK Uherský Brod a jako hlavní utkání Mercedes tým 
Petra Švancary s hráči TJ Šumice. Nedělní oslavy doplní doprovodný 
program, skákací hrad pro děti, hudba DJ Renny, tombola, prodej 
suvenýrů, výroční bulletin a další. V souvislosti s oslavami se snažíme 
brigádnicky zvelebit areál různými opravami, ať už stolků, laviček a 
dalšími udržovacími pracemi týkajícími se hrací plochy a přilehlého 
okolí. Už nyní se těšíme na Vaši návštěvu našeho sportovního 
areálu v uvedený významný den, kde můžete zhlédnout také nově 
zrekonstruované kabiny, respektive jejich nový vnější vzhled. Kabiny 
celkově za dobu posledních tří let prošly kompletní rekonstrukcí a 
nyní budou jak účelně, tak i esteticky splňovat vysoký standard dnešní 
doby, za což patří velké poděkování vedení naší obce.             

Mgr. Josef Podešť   
administrátor klubu 
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Fotbalová listina - Jaro 2022
Datum Domácí Hosté Začátek
26.3 Šumice Koryčany 16:00
3.4. Nivnice Šumice 15:30
10.4. Šumice Bojkovice 15:30
16.4. Osvětimany Šumice 16:00
24.4. Šumice Nedachlebice 16:00
1.5. Buchlovice Šumice 16:30
8.5. Šumice Zlechov 16:30
15.5. Těšnovice Šumice 16:30
22.5. Šumice Dolní Němčí 16:30
28.5 Fryšták Šumice 17:00
5.6. Újezdec Šumice 17:00
12.2. Šumice Kunovice 17:00
18.6. Hluk Šumice 17:00

Muži - 1.A. sk. B

Datum Domácí Hosté Začátek
23.4. Šumice Uh. Ostroh 16:00
30.4. Hradčovice Šumice 16:30
7.5. Šumice Jalubí 16:30
14.5. Polešovice Šumice 16:30
21.5. Březolupy Šumice 16:30
28.5. Šumice Babice 17:00
5.6. Mařatice Šumice 10:15
11.6. Šumice Bánov 17:00

Dorost - OP

Datum Domácí Hosté Začátek
10.4. Šumice FA Zlechov 9:30
17.4. Morkovice Šumice 9:30
24.4. Šumice Mařatice 9:30
1.5. Hluk Šumice 9:30
8.5. Šumice Luhačovice 9:30
15.5. Strání Šumice 9:30
22.5. Šumice Dolní Němčí 9:30
28.5. FA Zlechov Šumice 9:30
5.6. Šumice Morkovice 9:30
11.6. Mařatice Šumice 9:30
15.6. Šumice Hluk 16:45

Datum Domácí Hosté Začátek
16.4. Suchá Loz Šumice 10:00
23.4. Šumice Záhorovice 13:30
1.5. Březová Šumice 13:00
7.5. Šumice Havřice 14:00
15.5. Bystřice pod L. Šumice 14:00
21.5. Šumice Bojkovice B/Pitín 14:00
4.6. Újezdec Šumice 10:00
11.6. Šumice Prakšice 14:30

Přípravka - OS

Žáci - KS
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